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Voorwoord 
 
 
Dit boek belicht vanuit verschillende hoeken zowel de valkuilen als de 
bewustwording die aanwezig zijn in deze tijd op aarde en binnen spirituele 
groeistromingen. Daarbij zijn het zowel de persoonlijke als collectieve 
energievelden en processen die een belangrijke rol spelen. 
Het is een boek wat wellicht ‘heilige huisjes’ omver kan werpen of een heel 
ander licht laat schijnen op een soort van geaccepteerde spiritualiteit die in feite 
niets met bewustzijnsgroei, maar alles met maniertjes en met ego te maken 
hebben. 
 
In dit boek zal ik zoveel mogelijk praktische, concrete voorbeelden van alledag 
aanhalen die verhelderen waar blinde vlekken, collectieve beïnvloeding, 
verdraaiingen, valkuilen en andere vormen van onbewustzijn aan de orde zijn.  
Ik belicht deze enerzijds vanuit mijn eigen ervaringen en op een heel menselijke, 
beeldende manier gerelateerd aan het dagelijks leven. Anderzijds zul je 
hoofstukken tegen komen waarin meer achtergrondkennis en inzichten gedeeld 
worden, die bijdragen aan een verhoging van je trilling en die tot bewustwording 
aanzetten. Deze zijn op een andere manier en vanuit een andere laag van 
bewustzijn (trilling) geschreven en verwoord.  
 
De intentie is om bewustzijn te prikkelen op verschillende lagen en vanuit 
verschillende oogpunten. Om een aanzet te geven om zelf met andere ogen te 
gaan kijken en onderzoeken. 
Want bewustzijn is de sleutel om alle onbewustzijn, verdraaiingen, beïnvloeding 
en verstrengelingen te ontwarren, waardoor het beeld van wie jij Bent en wat 
vaak gekleurd is, steeds transparanter wordt. 
Het is bedoeld om een licht te werpen op gegronde- en ongegronde (lees: 
ongezonde) spiritualiteit. Zodat ook daar meer bewustzijn in ontstaat. 
 
Het is geenszins geschreven of bedoeld als kritiek, aanval of oordeel. Maar 
vanuit een zo neutraal en oordeelloos mogelijk gevoel vanuit eigen doorleefde 
ervaringen, inzichten en waarnemingen. Het is bedoeld om bewust te maken en  
om blinde vlekken te verhelderen. Met de bewuste wetenschap dat ik zelf ook 
op dagelijkse basis bij leer, ontdek en groei en zo stap voor stap uit mijn illusies, 
blinde vlekken en verdraaiingen los kom. 
 
Dit boek is vooral gerelateerd aan de 'spirituele groeiwereld', omdat het juist in 
dat collectief overkoepelend veld, met daar binnen vele verschillende 
stromingen, heel veel mis(ver)standen aan de orde zijn. 
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Mijn gevoel is vaak dat juist 'het spirituele wereldje' dit uitvergroot laat zien, 
evenals het hedendaagse Egypte trouwens, juist omdat de intentie van groei op 
welke wijze dan ook hierin besloten ligt. 
Zowel ego, valkuilen, blinde vlekken als onzuiverheden worden daarmee extra 
groot uitgelicht.  
Hoewel de vormen waarin deze in het spirituele circuit voorkomen anders 
kunnen zijn dan in de dagelijkse maatschappij, zijn deze in essentie niet zo heel 
verschillend als het in eerste instantie lijkt. 
Het doel wat ‘de spirituele groeiwereld’ vaak lijkt na te streven, de zogenaamde 
‘verlichting’ en ‘verlicht bewustzijn’ zullen onder een kritische loep gelegd 
worden. Het doel daarvan is om werkelijke zaden van bewustwording te zaaien.  
Gegrond bewustzijn is namelijk heel wat anders dan spirituele prietpraat. 
 
De periode van dit schrijven was astrologisch (collectief) gezien blijkbaar exact 
de juiste tijd. Waar sommige astrologische duidingen van deze tijdsperiode juist 
melding maakten van het feit dat in deze periode de fake- of schijnspiritualiteit 
dieper ontmaskerd zou worden. 
Bij een consult omtrent mijn eigen horoscoop in maart 2019 kwam grappig 
genoeg ook exact naar voren dat de planeetstanden exact zo staan, voor mij 
persoonlijk, om de waarheid naar buiten te brengen, ook gerelateerd aan mijn 
missie en gerelateerd aan spiritualiteit en bewustzijn.  
Hoe treffend wil je het hebben? Ten tijde dat deze informatie tot me kwam, was 
ik al volop, vanuit innerlijke flow, bezig met het schrijven van dit boek. Nadat ik 
in eerste instantie diverse hoofdstukken uit dit boek als artikelen op mijn 
website gepubliceerd had. Ik ging dus al volop in de voor mij juiste stroming 
mee. 
 
Wat in beginsel ontstond als een aantal delen en op elkaar aansluitende artikelen 
met de titel ’Wanneer de magie haar glans verliest’ is uiteindelijk een veel groter 
‘verhaal’ geworden. Mede door de vele reacties die ik kreeg op de gepubliceerde 
artikelen, besloot ik door te schrijven en het verhaal nog wat completer te 
maken. Dat is wat je terug vindt in dit boek.  
‘Wanneer de Magie haar glans verliest’ zal de sluiers van de huidige duale 
spiritualiteit aftrekken, misschien uit de comfortzone trekken of oeroude 
overtuigingen onder de kritische loep leggen. Maar daarmee ook meer van de 
Ware Magie van Schepping steeds meer gaan blootleggen, doordat alle 
tierelantijntjes, poespas, aangeleerde technieken en spirituele egovorming die 
daarin mee zijn gaan stromen, ontmanteld en belicht mogen worden.  
 
‘Wanneer de magie haar glans verliest’ zal ook de schaduwkant van het 
Egyptische veld belichten. Juist om de balans te herstellen en om een 
realistischer kijk te geven op wat Is. Niet alleen de mooie, magische, lichte, 
prachtige kant maar ook de andere kant van de medaille mag gezien, erkend en 
herkend worden. Pas van daaruit kan een gezonde balans gevonden worden! 
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Proloog: Een nieuwe koers in de energie 
vanaf 2019, een inleiding 
 
 
De frequentie die achter 2019 schuilt, als doorlopende rode draad door de 
groeiprocessen van dit jaar heen, gaat over de Blauwdruk van Bron weer 
uitlijnen met alle (9) ervaringswerelden.  
Alle dimensies waarin wij als vonkje van Bronbewustzijn ervaring aan het 
opdoen zijn om ons Zelf te leren kennen als Bron. Met de uitlijningen die de 
energie van dit jaar brengt wordt daarbij steeds meer ons menselijk bewustzijn 
geprikkeld, geopend en opgeschoond om oude programmeringen (ervaringen, 
gevoelens, gedachten, overleving) op te ruimen, zodat er ruimte ontstaat om 
ons oorspronkelijk Zelf weer te helpen her-inneren en integreren. 
Ons Oorspronkelijk Zelf omvat alle ervaringen van de 9 ervaringswerelden of 
dimensies plus de Heilige Drie Eenheid van ons Wezen (de Goddelijke 
Mannelijke, Vrouwelijke en Kind Blauwdruk) wat tezamen het 12-voudig 
multidimensionaal bewustzijn vormt. Waarvan het geheel, het omvattende veld 
van alles samen het 13-de veld of Ik Ben bewustzijn is. 
Wanneer al deze lagen van wie wij Zijn weer met elkaar uitgelijnd zijn, kunnen 
onze oorspronkelijke Broncoderingen weer gaan indalen (door en vanuit onze 
Heilige Drie Eenheid) en kunnen we deze integreren in wie wij zijn als mens.  
Met andere woorden: het jaar 2019 bracht een enorme stuwing en 
bewustzijnsgroei om tot diep in de materie van mens-zijn, het fysieke lichaam en 
menselijk bewustzijn de her-innering te activeren wie wij echt Zijn, en Bron te 
laten indalen in het dagelijks leven. En dat zal de komende jaren steviger door 
gaan zetten en verder uitkristalliseren.  
Om daar naartoe te groeien is het noodzakelijk dat onzin prietpraat, nieuwe 
spirituele overtuigingen en hardnekkige misvattingen over wie wij Zijn 
doorgrond, ontmanteld en omgedraaid worden.  
Het ‘spirituele circuit’ zit vol met nieuwe en oude aannames, gedragsregels en  
overtuigingen die te pas en te onpas rondgestrooid worden, maar niet werkelijk 
gevoeld, gegrond en belichaamd worden. Dat is geen werkelijke 
bewustwording, maar surrogaat groei, die veelal de groei van een bijna 
narcistische spirituele ego cultuur op poten zet en in stand houdt. 
Er zijn kansen genoeg om nu werkelijk in bewustzijn te groeien en je te ontdoen 
van oude denkbeelden in een nieuw spiritueel jasje. Maar we zullen wel 
bereidheid mogen hebben deze binnen onszelf ook daadwerkelijk aan te gaan 
kijken. 
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Trillingsverhogingen brengen ons dieper bij Thuis in ons 
Zelf 
 
Vele portaaldagen, sterrenstanden, kosmische instroom, wijzigingen in de 
resonantie van de aarde, zonnevlammen, eclipsen en allerhande andere situaties 
en instroom van kosmische energieën werken hieraan mee, om ‘gestaag’ de 
trilling van ons bewustzijn te openen en aan te trillen. Zodat er een doorlopende 
voortstuwing van groei, bewustwording en verandering ontstaat. 
Dit is al vele jaren (feitelijk eeuwen) gaande, maar de afgelopen jaren worden 
steeds meer mensen zich hiervan bewust en of ondervinden zogezegd ook 
hinder van deze processen. Vaak is dat de eerste aanzet om bewuster te gaan 
zoeken en te gaan ontdekken wat er gaande is in ons en in de wereld.   
Mede doordat de trillingen in deze tijd al zoveel hoger zijn dan de jaren en 
eeuwen hiervoor, zijn we nu cruciale traptreden aan het beklimmen waardoor 
bewustwording niet alleen aan enkelen meer gegeven is, maar aan een steeds 
grotere massa binnen het collectief bewustzijn. 
Alle schaduwpatronen worden door de stijgende energietrillingen omhoog 
gewerkt om aangekeken, getransformeerd, getransmuteerd of omarmd te 
worden. Want daardoor ontstaat nieuwe ruimte (in ons, in bewustzijn) om een 
hogere trilling en dus meer oorspronkelijke kracht toe te laten. 
Het is als het afdalen van een trap. De hoge kosmische en universele trillingen 
komen als eerste in hoge bewustzijnslagen binnen. En werken zich steeds verder 
door naar ‘beneden’, naar de meer verdichte lagen en uiteindelijk naar de 
materie. In hoeverre je je dat bewust bent, hangt af van de mate van openheid 
en gevoeligheid als mens zijnde, die zich afgescheiden voelt van Bron.  
Al vele eeuwen zijn de trillingsverhogingen die leiden naar bewustwording dus 
zogezegd die spreekwoordelijke trap aan het afdalen en beïnvloeden ons 
bewustzijn. Trillen ons aan om dieper open te gaan, weer te her-inneren. 

  
 
Het proces van eeuwen en het Nu 
 
In de afgelopen eeuwen is dit dus steeds verder naar ‘beneden’, naar 
verdichtere bewustzijnslagen aan het werken en naarmate het dichter bij ons 
menselijk (on)bewustzijn komt, des te meer gaan we hiervan voelen. 
Daar waar dat de afgelopen jaren vooral nog sterk op energiepatronen en 
energetische velden gericht was, is deze groei en doortrilling van hogere 
frequenties sinds 2018 steeds dieper ook aan het binnenkomen in het menselijk 
en fysiek bewustzijn. Dat is een logisch gevolg. Daar waar de energievelden al 
opener zijn en beter door zijn gaan stromen, werken de hogere trillingen zich 
steeds makkelijker en verder door naar de meest verdichte trillingen. In dit geval 
van de materie, ons menselijk bewustzijn, zelfs ons fysieke jasje. 
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Dat is ook de reden waarom steeds meer mensen wakker worden en of te 
maken hebben met allerhande vage klachten, zogenoemde 
ascensiesymptomen. Ons diep onbewuste, in bewustzijn en materie, wordt 
steeds krachtiger aangeraakt in hogere trillingen om zich weer te gaan 
transformeren en uit te gaan lijnen met onze oorspronkelijke Bronenergie. 
Daar waar dat in voorgaande jaren vooral energetisch was, is dat in de afgelopen 
anderhalf jaar (sinds 2018) steeds dieper in de materie, in het fysieke lichaam dus 
ook, aan het manifesteren. Het heeft te maken met de meest verdichte lagen 
van ons bewustzijn die onder ‘Goddelijk Vuur’  liggen in alle trillingwijzigingen 
van deze tijd. 
Elke stagnatie in energie, elke verdraaide of aangenomen niet-eigen energie, 
schaduwvelden, emoties, angsten of overlevingspatronen worden daarbij 
aangetrild om naar boven te komen. Zodat we ze bewust kunnen worden en van 
hieruit omgedraaid, geheeld, recht gezet, getransformeerd en of omarmd 
kunnen worden. Dan ontstaat er ruimte voor de werkelijk eigen, oorspronkelijke 
energie om weer door te stromen, weer te her-inneren, weer gevoeld, bewust, 
gegrond, geïntegreerd en belichaamd te worden. 
Dat wat geïntegreerd en gegrond wordt, raak je niet meer kwijt! 
Dat is het proces van ascensie en descentie wat tegelijkertijd plaatsvindt om 
onze zelfrealisatie (Zijn wie je Bent tot in elke vezel en elk detail) volledig te 
belichamen in alle lagen van bewustzijn. Ook als mens op aarde. 
 
Ascensie houdt in dat de trilling van je meer verdichte lagen, zoals je fysiek 
lichaam, ego of persoonlijkheid, emotioneel en mentaal bewustzijn en 
energievelden in trillingsgetal stijgen. Van een trage ondoordringbare en 
onbewuste energietrilling neemt deze een steeds hogere snelheid aan, waarmee 
meer transparantie, bewustzijn en moeiteloze doorstroom ontstaat. Wanneer 
dat gebeurt onderga je tegelijkertijd het descentieproces, waarbij hogere 
bewustzijnslagen dieper in kunnen dalen en zich kunnen verenigen met de meer 
verdichte lagen van o.a. je energievelden en  fysiek lichaam.  
  
 

De Oorspronkelijke Mens 
 
De Oorspronkelijke Mens is bezig in ons wakker te worden, dit is wat 
gestimuleerd en aangezet wordt in de trillingsverhogingen. Ons Menselijk 
meesterschap als Sleutel tot totale Ascensie wenst weer te ontwaken om her-
innerd te worden. 
De Oorspronkelijke Mens is de oorspronkelijke onbevlekte Blauwdruk van wie 
wij Zijn in menselijke vorm. Het is ons Zijn voorbij de beschadigingen en wonden 
die we door incarneren in de ervaringswerelden hebben opgelopen. De 
Oorspronkelijke Mens is de Goddelijke Mens die in materie aanwezig is. In een 
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fysiek lichaam en het aardse alledaagse leven, en tegelijkertijd met alle lagen van 
Zijn, alle dimensiesferen en uitdrukkingsvormen van Bron in contact staat. 
In die staat van Zijn is geen afgescheidenheid van Bron meer, is geen dualiteit en 
geen leven van illusies meer. 
 
Om dat proces meer ruimte te geven en moeiteloos te laten doorvloeien mogen 
wij onze innerlijke knelpunten, wonden, stagnaties, overleving, overtuigingen en 
al wat dit proces belemmert, leren aankijken en helen. Op welke wijze dan ook. 
Want dat schept ruimte voor een moeiteloze stroom van Goddelijk Bewustzijn 
wat weer geïntegreerd kan raken in wie wij zijn als mens. Dat brengt dus 
trillingsverhoging of ascensie, laag voor laag voort. 
Om deze processen dieper toe te laten en (binnen je Zelf) handen en voeten te 
geven, is het essentieel dat je op allerlei lagen gaat begrijpen en voelen hoe dit 
proces werkt en waarom het werkt zoals het werkt. Wat jouw persoonlijk leer- 
en groeistuk is en hoe jij daar doorheen kunt navigeren. 
Enkel voelen is niet (meer) voldoende, wakker worden in bewustzijn en ook 
begrijpen waar het om gaat, waar je doorheen gaat, waar je proces naartoe wil is 
essentieel. Het helpt je namelijk om door oerangsten en diepte weerstanden 
heen te stromen. Ja, te stromen!  
Inzicht en begrip, bewustzijn van waar je in zit, helpen je om makkelijker mee te 
stromen en je eigen Zielsbegeleiding hierin dieper te verstaan. 
Hierdoor ontstaat steeds meer onafhankelijkheid, op eigen 
Meesterschapsbenen staan, je eigen verantwoordelijkheid voor jouw groei 
nemen, Innerlijk leiderschap oppakken en jouw Oorspronkelijk Mens-Zijn de 
ruimte geven om moeiteloos te ontwaken! 
 
Sinds de energie van 2019 die gericht was op het uitlijnen van de Blauwdrukken 
van Bron met alle 9 ervaringswerelden binnen ons, wordt dus tot in de diepste 
materiële manifestatievorm van wie wij Zijn, de oorspronkelijke Goddelijke Mens 
codering gewekt. 
En dat gaat niet helemaal zonder slag of stoot, zoals wij dat als mens beleven 
tenminste. 
We worden doorlopend geconfronteerd met ons zelf, ons verdraaide zelf in 
feite. Met schaduwstukken, oude emoties, overleving en programmeringen 
waarop we eeuwen hebben gefunctioneerd. Daar kunnen we enorm moe van 
worden, moedeloos misschien zelfs, maar ook obstinaat, gefrustreerd en 
angstig. Juist daar waar men geen idee heeft wat er gebeurd. 
Alles in het leven lijkt te veranderen en aan alles in het leven wordt steeds meer 
zichtbaar waar schaduw of verborgen agenda’s geleefd worden. Waar onzuivere 
intenties aan de macht staan en waar ontkrachting en onbewustzijn levend 
gehouden worden. 
Relaties veranderen, vriendschappen, innerlijk gevoel, zelfs de relatie en kijk op 
jezelf. Doofpotten komen aan het licht. De dualiteit ligt in die zin ook volledig 
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onder ‘Goddelijk Vuur’ om alles wat niet strookt met oorspronkelijke zuiverheid 
en leven in lijn met Bron, aan het licht te brengen.  
Je ziet het momenteel overal om je heen, in je eigen leven en in de wereld. 
Zowel in het klein als in het groot. 
Dit alles dient te gebeuren om steeds bewuster te worden van de onbewuste 
schaduw en patronen die ons in dualiteit en afgescheidenheid ‘gevangen’ 
houden, daar waar we niet meer in lijn zijn met Al Wat Is en in harmonie met 
schepping. 
 
De Oorspronkelijke Mens is onze uitlijning in het mens-zijn dat wel in lijn is met 
Schepping, wat leeft in de harmonie met Al Wat Is. Waar ego niet het hoogste 
woord heeft, maar waar nederigheid en de eigen plek kennen binnen de gehele 
Schepping bewust is en bewust geleefd wordt. 
De oorspronkelijke Mens in ons wordt steeds dieper gewekt, met dank aan alle 
trillinsgwijzigingen die via portaaldagen, volle en nieuwe manen, zonnestormen, 
wijzigingen in het aardmagnetisch veld, binnen treden in de fotonengordel en 
instroom van kosmische energieën. 
Deze halen zoals gezegd eerst onze schaduwkanten naar de oppervlakte, waar 
we mee mogen dealen totdat het geneutraliseerd is en overstegen kan worden. 
zodat de Oorspronkelijke Mens (die in uitlijning is met al wie hij/zij is en met 
Bron) stap voor stap tot in het fysieke kan opstaan. 
Een uitdagende taak en groeibeweging waarbij schaduw van eonen uitgewerkt 
en uitgezuiverd wordt. Zowel van aardse als Galactische en sferische ervaringen 
(levens). 
 
 

De New Cage beweging in spiritualiteit 
 
Al die enorme potenties van de trillingsverhogingen van deze tijd bieden echter 
geen ‘verlichting’ wanneer je niet bereid bent werkelijk je Zelf aan te kijken, je 
confrontaties niet uit de weg te gaan, je gronding te laten schieten of bij je 
schaduw vandaan te vluchten.  
Juist de processen van deze tijd trillen de diepste ongemakken en schaduw naar 
boven met de bedoeling daar naar te kijken, daar in te groeien, het te leren 
erkennen, niet langer te veroordelen, omarmen of transformeren.  
Wanneer iemand hier voor weg blijft lopen krijgt dit niet de kans om werkelijk te 
integreren en te neutraliseren en worden opmerkingen als ‘laat maar los’ of 
‘alles is goed zoals het is’ een loze kreet die wal noch kant raakt.  
Velen bevinden zich collectief gezien momenteel in een eerste stadium van 
ontwaken en koersen daarmee direct af op de ‘spirituele wereld’. Omdat 
bewustzijn nog ontbreekt bestaat de grote kans verstrikt te raken in de wereld 
van ‘paranormale waarnemingen’ en ‘spirituele hulpverlening’ waar allerhande 
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‘buiten zintuiglijke waarnemingen’ en niet-gegronde en niet-innerlijk-
doorgronde termen en technieken aangeleerd worden. 
In feite passen mensen zich in zoverre aan dat ze nieuwe leef- en gedragsregels 
gaan aanleren en hanteren die doordrenkt zijn met een spiritueel sausje en 
spirituele klank.  Op zich is dat, vanuit 3-dimensionaal perspectief bezien, al een 
stap naar verandering. Wanneer je van ‘ongelovige’ in een wereld buiten de 3-de 
dimensie ineens open gaat staan voor een wereld buiten wat we zien met onze 
fysieke ogen.  
Maar in feite komen veel mensen zonder kennis in ‘deze wereld’ binnen en 
maken zich de nieuwe denk- en leefwijze eigen zoals deze aangeleerd wordt.  
Dat deze vaak een niet-gegrond of niet op werkelijk bewustzijn en groei gerichte 
zienswijze is, is vaak niet bewust zichtbaar. 
 
Wat ontstaat is de new age beweging. Ik noem dat liever de new cage 
beweging, want het is een nieuwe kooi waarin men moet voldoen aan bepaalde 
leefregels, gedachtegang en waar heel vaak een ‘wij-zij’ mentaliteit heerst. Waar 
volop oordeel is over mensen die nog niet wakker en bewust zijn en waar subtiel 
de groei van spiritueel ego opgekweekt wordt. Het is leven in een illusie dat je 
groeit, wakker wordt en vrijer wordt. Maar in feite is het veelal een ego 
bedoening met veel uiterlijk vertoon, aangeleerde maniertjes en techniekjes die 
slechts tot op zekere hoogte werken. En op een ander vlak jezelf weer 
vastzetten.  
 
Werkelijk bewustzijn gaat over bevrijding van elke beperkende gedachte, 
oordeel, energie, wond, emotie en gevoel. Bevrijding uit de illusie van 
afgescheiden bewustzijn.  
Wat vaak in de new cage wereld of het spirituele circuit gebeurt is het ontdoen 
van oude leefregels, normen en waarden en het aannemen van nieuwe 
(beperkende) overtuigingen. In feite loop je van de ene kooi in een volgende, 
denkend dat je je vrij maakt.  
Wanneer er geen daadwerkelijke zelf-bewustwording plaats vindt, waar in ‘dat 
wereldje’ een grote kans op is, zit je evengoed vast in beperking en blijft 
werkelijke bevrijding, ervaring van Eenheid en bewustwording uit. 
Al vele jaren zie ik dit heel veel om me heen gebeuren, ook binnen mijn eigen 
praktijk en ervaringen heb ik de nodige voorbeelden zien passeren. Nu is het tijd 
om daar letterlijk eens een boekje over open te doen. 
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Inleiding 

 
Al enige tijd voelde ik de impuls tot het schrijven van het eerste artikel ‘Wanneer 
de magie haar glans verliest’ voordat het daadwerkelijk in de vorm kwam. Toen 
dit eerste artikel uiteindelijk in woorden naar buiten kwam, volgden er 
uiteindelijk in een moeiteloze stroom een hele reeks aan vervolgartikelen.  
Deze inleiding is dat eerste artikel wat ik publiceerde in januari 2019.  
Ondanks de innerlijke borrelingen en drive om deze artikelen te schrijven, die je 
nu gebundeld als boek voor je hebt liggen, heb ik me er meerdere keren op 
afgestemd of ik dit zelf ook wel zou willen. Want ik besef me maar al te goed 
hoe een schrijven als deze ook enorme weerstand of oordeel in mensen op kan 
roepen. Juist daar waar het niet met bewustzijn of werkelijk oordeelloos gevoel 
verstaan kan worden. Wanneer de magie haar glans verliest, kan dat ook 
confronterend zijn, teleurstellend zijn of weerstand oproepen. 
 
Nu schrik ik daar niet voor terug en schrijf al vele jaren, waarvan soms ook 
confronterende teksten vanuit mijn eigen bevindingen, ontdekkingen, 
waarheden en ervaringen. En toch borrelt het al enige tijd en bezin ik me telkens 
opnieuw. Want ik wil en kan niets anders dan schrijven vanuit mijn hart, zonder 
oordeel, maar wel vanuit realisme en bewustzijn bezien. En altijd met de intentie 
en liefde om bewustzijn juist te vergroten. 
 
Al vele jaren weten mensen die me kennen dat ik ‘hardnekkig’ blijf roepen dat ik 
niets met ‘het spirituele wereldje’ te maken wil hebben. Dat klinkt voor velen 
heel gek, omdat ik toch in deze wereld werkzaam ben. En het blijkt dat velen dus 
eigenlijk het onderscheid niet zien of kunnen maken van waaruit ik leef en werk 
in vergelijk met anderen. Nu gaat het me geenszins om dat vergelijk overigens. 
Of erkenning daarvoor. Maar ik merk vooral daardoor dat velen het verschil niet 
kennen of bewust zijn, waar dit schrijven over gaat.  Dat was een reden te meer 
om toch in de pen te klimmen en dit al tijden borrelende onderwerp te gaan 
uitwerken. 
Tegelijkertijd vraagt deze bovengenoemde uitspraak om een uitleg en een 
onderscheid in wat ik daarmee bedoel. En dat is meteen een belangrijke uitleg 
die van toepassing is op de thema’s die ik in dit boek wens te belichten. Eerst 
maar een inleiding dus om die uitspraak te verhelderen, als basis voor de rest 
wat naar buiten wil komen. 
 
 

Onderscheid tussen spiritualiteit en bewustzijn 
 

In gevoel en vanuit ervaring maak ik een wezenlijk onderscheid tussen 
spiritualiteit en bewustzijn. Ik werk met bewustzijn, bewustwording, 
bewustzijnsverruiming en activatie. Dat is in die zin ook gerelateerd aan 
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spirituele groei. Zij het dat daar waar bewustzijn groeit, ook heling van oude 
patronen en wonden plaatsvindt.  
Vanuit processen van bewustwording kun je prima (zolang dat je proces dient) 
samenwerken met allerhande ‘spirituele gereedschappen of hulpmiddelen’ en 
ingangen of energieën. Dit ter ondersteuning van het bewustwordingsproces. 
 
Er zijn vele verschillen te benoemen, die als je er dieper naar kijkt, eerlijk in je 
Zelf, mogelijk best herkenbaar zullen zijn. Het onderscheid maken is belangrijk. 
Vooral om eerlijk te kunnen bepalen waarop jij afgestemd bent. Want het 
raakvlak van spiritualiteit en bewustzijn ligt heel dicht bij elkaar. De scheidslijn is 
dun en soms overlappen beiden elkaar ook. 
Door de jarenlange ervaringen heb ik daar een persoonlijke visie en mening over 
gevormd door de vele mensen die ik ontmoette die zich ‘spiritueel’ noemden. En 
heeft dat gemaakt dat ik me alleen maar meer en meer van ‘dat wereldje’ ben 
gaan distantiëren. 
Heel gek en voor sommigen onbegrijpelijk, want ik werk toch ook ‘spiritueel’. 
Maar zoals gezegd, ik werk met bewustzijn. En om tot bewustzijn te komen zet 
ik gereedschappen of hulpmiddelen in, die vaak onder het ‘spirituele’ geschaard 
worden. Omdat deze wel degelijk frequenties in zich dragen die bij kunnen 
dragen aan bewustwording. 
 
 

Spiritualiteit 
 

Spiritualiteit is een groot kader wat heel veel ‘praktijken’ of stromingen omvat. 
In veel van die stromingen zitten dezelfde elementen als waar ik mee werk (als 
hulpmiddelen). Toch hoeft het werken met bijv. kristallen of verschillende 
vormen van energie per definitie geen enkele vorm van bewustzijn of 
bewustwording op te wekken.  
Al zovele jaren mee draaiend in deze wereld zie ik velen die allerlei spirituele 
praktijken beoefenen waarbij lang niet altijd bewustzijn(sgroei) aanwezig is. 
Spiritueel groeien wil dus niet per definitie zeggen dat je ook echt bewust(er) 
wordt. 
Veel spiritueel ego groeit juist door spiritueel bezig te zijn zonder 
bewustwording en maakt de wereld niet een ‘betere plek’ om te leven. Ik ben 
helaas ook erg veel misbruik tegen gekomen en mensen die echt verder 
beschadigd geraakt zijn door zogenaamde spirituele mensen en –praktijken, in 
plaats van dat ze verder geholpen zijn.  
Spiritualiteit wil dus lang niet altijd zeggen zuiver, bewust of liefdevol. Absoluut 
niet. 
 
Het verschil tussen spiritualiteit en bewustzijn is als je er eerlijk naar kijkt heel 
helder.  
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Spiritualiteit kan een vlucht zijn uit de realiteit. Het hoeft niet gegrond te zijn en 
het hoeft niet per definitie wijzigingen in bewustzijn te brengen. Je ziet dat vaak 
in een groei van spiritueel ego, vasthouden aan technieken en aangeleerde 
maniertjes, een hoop ‘poeha’ en rituelen. Die in essentie aangeleerd zijn en 
slechts als opstap bedoeld zijn om dieper in bewustzijn te kunnen afstemmen. 
Dat is echter wat vaak niet opgepakt wordt. De essentie wordt gemist, het 
maniertje of de techniek wordt de spiritualiteit. De spirituele quotes worden 
‘aangeleerd’, na gepraat, gekopieerd en geplakt, maar niet zelf geleefd. 
 
Vaak is spiritualiteit op deze wijze niet gebaseerd op werkelijke doorleefde en 
doorvoelde, geïntegreerde of gegronde kennis. Maar zijn het trucjes en 
technieken die aangeleerd zijn, maar in de kern niet eigen gemaakt. 
Vaak weet men hoe de klok luidt maar niet waar de klepel hangt. 
Spiritualiteit is vaak naar buiten gericht, al claimt zij dat dat niet zo is. Het is vaak 
gericht op advies geven, de ander willen helen of helpen, gaat uit van ‘iets heel 
moeten maken’ en is vaak oneindig dienstbaar, maar veelal onbewust ten koste 
van jezelf. Dat is niet liefdevol in de kern. Er mist meestal ook bewustzijn op het 
feit dat dergelijke patronen gehanteerd worden. En er ontstaat direct weerstand 
en ontkenning op het moment dat deze benoemd worden. 
 
Vaak is het spirituele groeien ook gericht op Goddelijke helpers, Meesters en 
Engelen buiten je. En eigen kracht wordt niet ten diepste (h)erkend of 
ontwikkeld. Kracht en macht wordt buiten zichzelf gelegd. En ookworden 
schaduw en ego het liefst geëlimineerd. 
Er is meestal geen enkele of een zeer wankele gronding en het spirituele is 
(onbewust) vaak een vlucht uit de realiteit, weg uit de onderste chakra’s. De 
brug tussen mens-zijn en dagelijks leven en hogere realiteiten wordt niet 
gezocht en/ of gelegd.  
Het spirituele is vaak gerelateerd aan het willen ontwikkelen van 
paranormale/spirituele  kwaliteiten en hogere gaven. Maar beweegredenen 
daarvoor zijn vaak subtiel of onbewust ego, innerlijke onzekerheid of het 
gewonde gevoel van er niet toe te doen en meestal is ook dat niet bewust.  
 
Spiritualiteit richt zich vooral op ‘licht en liefde’, en gebruikt daarbij vaak vele 
onbewuste mechanismen om schaduw, ego, confrontaties of minder leuke 
realiteiten te ontvluchten of te omzeilen. Het is dus surrogaat licht en liefde, die 
vaak ongevraagd op je duikt met ongevraagde adviezen, lang niet altijd integer 
of meevoelend is, en zich vaak boven de ander plaatst vanuit het denken: ‘ik 
weet wel hoe jij dat even op kunt lossen’,  ‘ik heel dat wel even voor je’, ‘heb je 
dat proces nu nog niet onder de knie? Dan is er nog werk aan de winkel’.  
Het erkent de ander niet waar hij of zij is, wat haar/zijn kracht is en respecteert 
het pad van de ander vaak niet. Er liggen heel vaak onbewuste eigenbelangen 
aan ten grondslag, wonden van niet goed genoeg zijn of zich onbelangrijk en 
waardeloos voelen.  
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Wanneer deze niet doorvoeld, doorleefd en doorzien worden, wijzigt er niet 
werkelijk iets. Dan wordt spiritueel ego gevoed en opgeblazen en de werkelijke 
wonden blijven verstopt en bestaan in het onbewuste. Werkelijke healing en 
groei ontstaat dus niet. Werkelijke empathie, meevoelen en Meesterschap blijft 
uit. 
 
Spiritualiteit is heel vaak verbloemd ego, met verbloemde ego drijfveren, 
gebaseerd op oude wonden, oude denkbeelden, macht, manipulatie, 
concurrentiestrijd, armoede bewustzijn en oude religieuze stromen en 
overtuigingen. Vaak blijft dat zelfs voor degene die zich ermee bezig houdt 
onbewust. 
Het omvat vele gedragsregeltjes, ongeschreven wetten en als je je daar niet op 
aanpast val je al gauw buiten de boot en loop je kans op veel oordeel.  
 
Ik heb zovele honderden zo niet duizenden voorbeelden kunnen aanschouwen 
en verzamelen, vanuit 16 jaren praktijkgericht werken, en de vele jaren daarvoor 
waarbij ik vele groepen in trainingen heb mee gemaakt. 
 
Als spiritualiteit niet werkelijk doorvoeld, doorleefd en gegrond wordt op alle 
lagen, kan het bewustzijn niet wakker en belichaamd worden! 
 
 

Bewustzijn 
 

Bewustzijn is bewust zijn van wat er Is, wie je bent en wat je eigen essentie is. 
Dat gaat ook in stappen, in groeiprocessen. Maar het levert wezenlijke groei en 
wijzigingen op van het perspectief van wie jij bent en welke kwaliteiten jij in huis 
hebt. Je trekt daadwerkelijk steeds meer oude jasjes uit en je perceptie, ervaring 
en trilling wijzigt voortdurend.  
Bewustzijn vraagt om heel diep naar binnen te kijken, om ook je diepste 
egolagen en schaduwkanten aan te kijken. Bewustzijn schuwt geen enkel 
moeilijk pad, geen enkele uitdaging. Het is heus niet zo dat je menselijke ikje dat 
altijd makkelijk vindt, absoluut niet. Maar als bewustzijn en bewustwording je 
drijfveren zijn, ga je toch uiteindelijk elke uitdaging aan. Dan kijk je elke schaduw 
en alle innerlijke ‘demonen’ aan. 
 
Bewustzijn vraagt om een diepe gronding, in de realiteit van alle dag, en in de 
realiteit van al wat er in Schepping is. Dat is niet alleen ‘Licht en Liefde’, waar de 
spirituele stromingen zich het liefst op richten. Dat is ook de andere kant van de 
medaille aankijken. De eigen schuld, schaamte, pijnlijke wonden (ervaringen), 
verdriet, de minder mooie kantjes, je schaduw en innerlijke demonen. 
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Dat vraagt ook om een erkenning van je eigen kracht, van het 
Meesterbewustzijn wat in je is. Ook daar waar je dat nog amper kunt velen of 
geloven.  
Vanuit bewustzijn en –wording ontstaat instant healing wanneer een proces 
doorlopen is. Instant trillingwijziging, wanneer het proces geïntegreerd en 
gegrond is. En is er geen weg naar het oude meer terug. 
 
Bewustzijn kan geen ogen dichtknijpen voor oneerlijkheden, voor wat niet 
resoneert op liefde, het hart of Goddelijke waarheid.  
Processen van bewustzijn vragen om diep naar binnen te gaan, in je Zelf, in je 
hart, bewustzijn en in alles wat er in je is. Het is niet naar buiten gericht. Het 
vraagt je je eigen verantwoordelijkheid weer op te pakken voor wie jij bent, wat 
je neerzet in de wereld en wat je ontmoet op je pad. Het vraagt om je eigen 
authenticiteit werkelijk te leven, tot in elke vezel.  
 
Bewustzijn is realistisch. Dat lijkt soms hard wanneer dat confronterend is, maar 
het zal altijd vanuit hart en hoger bewustzijn confronterend zijn. Liefde is niet 
alleen zacht, fluffy en zoetsappig. Liefde is soms confronteren met realiteit, is 
grensafbakening en soms hardhandig  de ‘valse profeten uit de tempel 
verbannen’, ook al doet dat even zeer (dat is dan ego beleving!). Dat zet 
namelijk een beweging tot werkelijke groei en bewustwording in gang. 
Bewustzijn is niet gericht op het ontwikkelen van paranormale of spirituele 
gaven. Deze zijn namelijk van nature in iedereen aanwezig en zullen zich als 
vanzelf, als dat je bewustzijn dient, naar voren gaan komen, als een natuurlijk en 
geïntegreerd onderdeel van wie jij Bent. 
 
Bewustzijn werkt niet met trucjes, maniertjes, uiterlijke ‘poeha’, speciale 
regeltjes, kleding, voedselvoorschriften of wetten. Maar is afgestemd op 
Goddelijke Waarheid in het Zelf ontdekken. Steeds opnieuw grotere innerlijke 
waarheden blootleggend. Je hart volgen, al-tijd! 
Zonder frutsels en fratsels en tierelantijntjes. Het is naakt, kwetsbaar, eerlijk en 
streeft naar zuiverheid. Het is een puur persoonlijk en intens proces waarbij 
zowel schaduw als licht een belangrijke plek innemen en erkend en omarmd 
dienen te worden. Dat leidt tevens naar meer empathie, compassie, Liefde en 
erkenning. Zowel voor je Zelf als voor de ander, als naar alles wat in Schepping 
aanwezig is. 
 
Bewustwording maakt steeds oordeellozer. Niet dat je dan geen mening meer 
hebt, zeker wel, maar deze is gebaseerd op je ervaring en in resonantie met je 
innerlijke waarheden. Oordeellozer in die zin dat alles wat niet met je resoneert 
niet aangevallen hoeft te worden, verbeterd hoeft te worden, geheeld hoeft te 
worden of de waarheid verteld hoeft te worden. Soms zal juist de oordeelloze 
reactie noodzakelijk zijn om neer te leggen, soms ook totaal niet. Het is 
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bewustzijn om het even. Er ligt geen ego gemoeid in zuiver bewustzijn, die hoeft 
niet te reageren om te reageren, discussies aan te gaan of gelijk te halen.  
Bewustzijn kan ook begrenzen zijn. Dat wat toxisch is mag begrensd of uit je 
leven geweerd worden. Maar dat hoeft niet te betekenen dat de ander zwart 
gemaakt wordt. Vanuit oordeelloosheid, is dat (doorgrond en doorleefd!!!) 
slechts wat het is. Het is liefde en zorg voor het zelf en een bewuste keuze, 
zonder oordeel over de ander of de situatie. Vaak echter wel met inzicht en 
overzicht.  
 
Dit beeld met enkele voorbeelden van verschillen is even wat ‘zwart-wit’ uiteen 
gezet is bij lange na niet volledig. Maar het dient even om een bewuster 
onderscheid te kunnen maken. Oordeelloos overigens en in het midden latende 
wat ieders persoonlijk pad is en mag zijn. 
Ik besef me ook dat de weg van bewustzijn en bewustwording gaandeweg 
ingeslagen wordt vanuit een bepaalde mate van ervaringen in spirituele groei. 
En dat die twee elkaar ook niet hoeven te bijten, zeker niet. 
Daarnaast draagt nog niet elke ziel de codering om daadwerkelijk het pad van 
bewustzijn op te gaan. Soms dienen eerst andere ervaringen nog doorleefd te 
worden voordat de weg naar het innerlijk werkelijk aan de orde is. Dat is per 
persoon en Zielsevolutie op een eigen kosmische timing, en is niet bij iedereen 
gelijktijdig. Zelfs niet in deze tijd van bewustzijnsshifts en trillingwijzigingen. We 
zitten niet allemaal in dezelfde golf en scheppingsronde en zullen dus ook niet 
alleen datzelfde pad (hoeven te) kiezen. 
 
 

Van je geloof vallen 
 

Recent (januari 2019) doen er zich allerlei berichten de ronde dat een bekend 
gezicht in het ‘spirituele wereldje’ van ‘haar geloof gevallen is’. Zij heeft 
miljoenen, zo niet meer, verdiend met allerlei door haar gepubliceerde spirituele 
boeken, kaarten en cursussen. En beweert nu het licht te hebben gezien in het 
Christelijke geloof. Waarmee alles wat maar met de new (c)age wereld te maken 
heeft, af te doen als van de duivel.  Kritische artikelen van haar hand gaan rond 
op internet waarin alles wat zij ooit beweerde nu afgebroken wordt en belicht 
wordt als demonisch. 
Een typisch voorbeeld van een niet gegronde spiritualiteit. Daar waar je 
spirituele groei niet gegrond en belichaamd wordt, is dat als een huis zonder 
fundament. En dat kan met de juiste storm zo omgeblazen worden. M.a.w. je 
valt van je geloof, bent beïnvloedbaar of manipuleerbaar. En kunt niet staan 
waar je voor zegt te staan. Je valt om. 
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Ik heb velen zien omvallen of door de mand zien vallen op soortgelijke wijze in 
vele jaren. Ofwel als het gaat om geld, macht, eigen belang, concurrentiestrijd, 
jaloezie of wat dan ook. 
Zij het dat het nu een bekende persoonlijkheid betreft die daadwerkelijk veel 
geld verdiend heeft met spiritualiteit. Waar overigens niets mis mee is, mits het 
zuivere intenties heeft. Als het een gelijkwaardige uitwisseling is vanuit 
bewustzijn wat geld in wezen is en dan wordt het een creatie van overvloed naar 
beide kanten. 
 
Tja, in deze tijd komt alles aan het licht en de trillingwijzigingen en –verhogingen 
brengen ook de onzuiverheden en valkuilen innerlijk aan de oppervlakte.  
Dat dit juist een bekend persoon betreft is in mijn gevoel alleen maar mooi. Ik 
heb persoonlijk nooit iets met haar of haar producten gehad, maar zij had vele 
duizenden (of meer?) fans op spiritueel gebied, die nu wellicht in shock of 
verwarring zullen zijn bij deze berichten. 
Kijk, dat is nu meteen en mooi voorbeeld hoe bewustwording kan gaan 
ontstaan.  
Door shock kunnen er twee zaken gebeuren: de eerste is dat mensen in shock 
blijven en of zo teleurgesteld raken dat ze afhaken van ‘het spirituele pad’.  Dan 
is er dus geen zelfreflectie en bewustwording van het ‘volg-gedrag’ en het ‘op 
een troon zetten’ van een ander. Sommigen zullen zelfs misschien mee gaan 
switchen en ook de spiritualiteit inruilen voor een religieuze stroming. 
Het tweede wat kan gebeuren is dat er mensen zullen zijn die juist door deze 
situatie wakker zullen worden. Gaan zien waar de onzuiverheden aanwezig zijn, 
de onbewuste intenties of drijfveren. En deze binnen zichzelf ook nagaan. Waar 
heb je die ander als verder of hoger dan jezelf gezien en daarmee jezelf 
ontkracht? Waar ben je gaan volgen? Waar heb je niet geluisterd naar je eigen 
hart en heb je klakkeloos aangenomen wat een ander vertelt? 
Het biedt in elk geval in dat collectieve veld van fans een ultieme kans om 
bewust te worden van de essentie en intenties van spiritualiteit. 
 
Tegelijkertijd zie ik het op internet en daarbuiten veel meer voorkomen 
momenteel, dat velen nu ‘aan het omvallen’ zijn, vastdraaien in hun eigen ballast 
of letterlijk van hun geloof vallen, in angsten en in lagere trillingsvelden schieten.  
Dat heeft alles te maken met de collectieve trillingwijzigingen die een wijziging in 
bewustzijn in gang zet. En in feite aanstuurt op een onderscheid: wie is werkelijk 
toe aan bewustwording en wie blijft nog in de onbewuste realiteiten zitten? 
Die keuze is altijd aan ons, maar daar dienen we ook aan toe te zijn om heel 
bewust die keuze te maken. 
De energiewijzigingen van deze tijd leggen steeds meer onzuiverheden bloot en 
trekken deze innerlijk omhoog. Het is geen karma (buiten je) die dat op jouw 
bordje terug legt, het is je eigen bewustzijn die je gaat weerspiegelen wat er nog 
onbewust, niet gezien of weggedrukt is. Waar nog niet in lijn met zuivere 



21 
 

drijfveren geleefd wordt. Of waar nog niet de bewuste keuze gemaakt is om in 
zuivere afstemming te leven.  
Situaties en omstandigheden worden (diep van binnenuit) gecreëerd om je juist 
naar een hoger level van bewustzijn te gaan brengen. En ja, als je altijd ‘licht en 
liefde’ hebt gepredikt maar niet belichaamd geleefd hebt, zul je eerst door de 
schaduwwerelden in je Zelf mogen reizen om daar uiteindelijk doorleefd en 
gegrond naartoe te groeien. 
 
Als spiritualiteit niet werkelijk doorvoeld, doorleefd en gegrond wordt op alle 
lagen, kan het bewustzijn niet wakker worden en belichaamd worden! 
 
Vanwege de vele overweldigende en mooie reacties op het inleidende artikel, 
zoals ik deze als deel één online op mijn website plaatste, rees in mij het besef 
dat er meer behoefte is aan deze naakte informatie. In zoverre als ik dat kon 
opmaken uit de verschillende reacties die ik kreeg, begreep ik dat soortgelijke 
onderwerpen vaker blijkbaar alleen in besloten kring en veilige setting door 
mensen besproken wordt. 
Vanuit dat besef besloot ik gevoelsmatig, voordat ik mijn eigenlijke onderwerp 
zou starten, nog twee extra delen toe te voegen aan het artikel. Met het oog op 
het doorgeven van nog meer elementen die allemaal van belang zijn wanneer 
het gaat om onderscheid te kunnen maken tussen werkelijk bewustzijn(sgroei) 
en ‘lege’ spiritualiteit.  
Meer achtergrondinformatie of inzicht kan ook helpen om het eigenlijke 
onderwerp of de aanleiding tot het schrijven van de artikelen, nog verder te 
verhelderen of dieper doorvoelbaar te maken. Dus vandaar dat het artikel 
schrijvenderwijs, in de stroming van het moment, eigenlijk nog veel uitgebreider 
is geworden. En dat dat uiteindelijk dit boek werd. 
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Werkelijke kennis versus spirituele ‘blabla 
zonder inhoud’ 
 
 
Wanneer we het hebben over bewustzijn hebben we het niet alleen over het 
voelend bewustzijn of bewust worden. Het gaat ook om feitelijke kennis.  
Het één kan namelijk niet zonder het ander. Het zijn twee zijden van eenzelfde 
medaille die beiden bemeesterd mogen worden.  
Het gaat niet alleen om voelen. Soms heb je om dieper bewust te worden juist 
feitelijke en mentale kennis nodig, waardoor je veel dieper in bewustzijn kan 
doordringen. En ook gaat beseffen en leert vertalen wat je gevoel betekent. 
Dat zie ik ook heel helder weerspiegeld in o.a. het Egyptische veld.  
Als je geen kennis hebt van de mythologische verhalen, de achtergronden, de 
verbanden, de inhoud, de symbolieken. Als hier een weet van hebt, kun je uren 
naar tempelwanden staren en nog geen idee hebben wat je nu eigenlijk ziet. 
Dan kun je, wat vaak gebeurt, er een eigen verhaal van maken en interpreteren 
vanuit wie je nu bent, met de tijdsgeest van nu, met je bewustzijn en kennis van 
nu en toch volledig de plank mis slaan.  
Hoe dan ook mis je dan de dieper gelegen clou die er in besloten ligt, de 
uitgangspunten en achtergrond en de werkelijke diepgang van de mysteriën en 
symbolieken die er in te voelen zijn.  
Natuurlijk geldt dit bij lange na niet alleen voor de Egyptische energieën. Het 
geldt op elk vlak van ‘spirituele bodem’. Geen achtergrondkennis, biedt halve 
ingangen en een grote kans op foutieve interpretaties, welke bepalend zijn voor 
je groeirichting.  
 

 

Kennis 
 
Kennis van de inhoud van het Egyptische veld, maar ook van de wereld waarin 
we leven nu of van welk (spiritueel) onderwerp dan ook waar je mee bezig bent, 
is essentieel om je ermee te kunnen verhouden.  
Daar waar je niet echt weet waar iets echt over gaat, kun je je er ook niet zuiver 
mee afstemmen. 
Het belang van kennis hebben waarmee jij je verbindt is echt essentieel. Want er 
is veel ‘vals licht’ wat met gemak aanhaakt en je op dwaalsporen kan 
brengen. Ook dat wordt uitvergroot in deze tijd, en niet alleen in het spirituele 
werkveld of het Egyptische veld. 
Daar waar je de kennis in huis hebt, kan de ervaring ook volgen. En andersom. 
Zelf onderzoeken en kennis tot je nemen is dus belangrijk. Niet het klakkeloos 
aannemen van wat een ander je vertelt. Want ook dan heb je te maken met 
gekleurde perspectieven. 
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Wanneer we onze eigen kennis vergroten, als mens, kan ook ons groter 
kennisveld (Akasha) vanuit hoger bewustzijn dieper open gaan en weer 
aansluiten. Met andere woorden: ervaarbaar worden. 
Denken en voelen mogen samen gaan. Moeten zelfs samen gaan, willen we niet 
in één zijde van de medaille blijven hangen. Het is onze eigen 
verantwoordelijkheid om kennis die tot ons komt dieper te onderzoeken. Met 
zowel realistisch verstand als met ons gevoel. Natuurlijk zal bij dat proces van 
onderzoek ook een kleuring in perspectief kunnen bestaan, gebaseerd op onze 
eerdere ervaringen, denkbeelden en overtuigingen. Maar het moment dat je je 
Zelf en jouw kennis dieper onder de loep legt zullen onwaarheden, kleuringen of 
aannames vanzelf aan het licht kunnen komen. Zowel het Egyptische veld als 
ook de trillingen in het nu ondersteunen dit. 
Open staan voor nieuwe kennis en ervaringen is daarbij even zo belangrijk! 
 
Wat inmiddels een heel oud patroon is, maar nog veelvuldig en soms zeer subtiel 
voor komt, is het klakkeloos aannemen van kennis van een ander. Daar waar wij 
ons Zelf nog als kleiner dan een ander weg zetten, ontstaat de valkuil om de 
ander op een voetstuk te plaatsen. Of ontstaan de oude leraar-leerling patronen. 
Vaak geheel onbewust. De één die ‘alles weet’ en overdraagt en de ander die 
klakkeloos aanneemt, zonder zelf na te denken en te voelen. Zonder zelf in de 
gedeelde materie te duiken en zelf onderzoek te doen. 
Wanneer dit zelfs serieuzere vormen aanneemt krijg je ‘kloon’-gedrag zoals ik 
dat noem. Dan zul je merken dat ‘leerlingen’ van een bepaalde ‘goeroe’ zich 
hetzelfde gaan gedragen, dezelfde woordkeuzes gaan gebruiken, dezelfde 
maniertjes overnemen en dezelfde kennis (die niet onderzocht of geïntegreerd 
is, maar klakkeloos gevolgd) zullen gaan verspreiden. Niet werkelijk eigen 
gemaakte kennis wordt voor waar aangenomen en verder de wereld in 
gestuurd. Dit is niet belichaamd. 
 
Er wordt zoveel gezegd en geschreven en in de media is via het world wide web 
is zo enorm veel informatie voorhanden. Enerzijds super makkelijk en handig. 
Anderzijds vraagt het een enorm onderscheidingsvermogen en zuiver voelen 
welke informatie ongekleurd, oordeelloos, neutraal is en welke informatie 
gekleurd is door menselijke denkbeelden. 
We hebben als mens immers allemaal onze perspectieven en lenzen van waaruit 
we waarnemen en kennis delen. Die lens is gekleurd door onze ervaringen en 
denkbeelden. 
 
Al sinds ik heel jong was verdiep ik mij in o.a. de Egyptologie, vanuit mijn 
heimwee naar het oude Egyptische veld en vanuit mijn eigen Zielsherinneringen 
die van jongs af aan geregeld terugkeerden. (Zie mijn boek De Tempel van het Zijn). 
Ik leer, nog steeds, gretig en bewust. Vaak komen bepaalde onderwerpen of 
thema’s eerst van binnenuit, in ervaring, in herinnering, in gevoel. Maar dat zet 
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mij altijd aan om daarnaast kennis te verzamelen. Om informatie bijeen te 
scharrelen, die aanvullend of verhelderend kan werken op mijn eigen innerlijke 
kennis die ontwaakt. 
Soms is het andersom. Dan verdiep ik mij vanuit interesse in een thema of 
onderwerp en doe van daaruit persoonlijke ervaringen op. Ik verbind me dan via 
kennis met het veld (via voelen) wat daar achter ligt. 
Ik maak daarbij ook onderscheid in de leerstof die ik tot me neem. Ik pak er uit 
wat voor mij resoneert, aansluit in mijn gevoel en probeer oordeelloos naar de 
kleuringen te kijken die er uiteraard altijd in verweven zijn. Kleuringen door 
degene die het schrijft of overdraagt, maar ook binnen mijzelf uiteraard. Maar 
zelfs dat onderzoek ik binnen mijn zelf. Is iets weerstand of klopt iets voor mij 
inderdaad niet. (Om welke reden dan ook.) 
Want ook iets wat niet resoneert of weerstand oplevert, kan een bijzondere 
ingang zijn om je eigen kleuringen te gaan doorzien of voorbij de comfortzone 
van het ego te stappen. 
Als iets innerlijk écht niet resoneert (en dat voelt anders dan weerstand!!!) dan 
weet en voel je het direct. 
 
 

Kennis geeft ingang! 
 
Kennis geeft ingang. Door kennis tot je te nemen, op welke wijze dan ook, geeft 
dat ingang naar de energievelden die daar achter liggen. Kennis vanuit je Bron 
Wezen, je hogere Galactische of Kosmische wezensdelen. Kennis trekt ook 
kennis aan. 
Kennis vanuit het mens-zijn trekt aan en helpt om de hogere kennis die door 
ervaringen naar je toe stroomt ook te kunnen gronden in het hier en nu. Om het 
daarmee ook ‘in de vorm’ te kunnen trekken. Kennis die gegrond is, is praktisch 
toepasbaar, is concreet. Dat verandert je wezenlijk en betrekt ook de 
intelligentie van ons fysieke wezen bij ons groeiproces. 
 
Vanuit het oud Egyptische veld heet dat de Ren. Dat gaat over de werkelijke of 
oorspronkelijke frequentie kennen. Als je de werkelijke frequentie kent (door 
gevoel, ervaring en kennis!) kun je je er mee verbinden. Maar kun je de 
frequentie ook Zijn, wijzigen of herscheppen. Dan kun je er Eén mee worden, het 
mag samen vallen met jouw bewustzijn. Dan integreert het en komt jouw eigen 
frequentie terug, in alle lagen van je wezen. Dat heeft ook alles met je 
Scheppend Vermogen te maken. 
Als kennis ontbreekt, kun je bepaalde frequenties gewoonweg niet ervaren. Of 
kom je op zijsporen terecht van verdraaide energieën die in de schepping van 
dualiteit zijn gecreëerd. 
Er zijn vele ‘vals licht’ wegen die vanuit gebrek aan kennis bewandeld worden. 
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Met alle goede bedoelingen en vanuit het hart misschien. Maar in feite zijn het 
‘dwaalsporen’ die niet werkelijk terug naar Huis (naar je Bron Zelf) leiden. 
 
 

Het gebrek aan feitelijke kennis als valkuil om 
energetisch compleet te verdwalen en in de dualiteit 
matrix te blijven hangen 
 
Het  kan soms een hele kluif zijn om feitelijke kennis te vergaren. Want met een 
overvol internet waar over 1001 onderwerpen heel veel pagina’s te vinden zijn, 
en iedereen andere visies of bevindingen heeft, kan het verzamelen van feitelijke 
kennis een hele uitdaging zijn.  
De kunst is om je bewustzijn, je voelend vermogen, intuïtie en gevoel in te 
schakelen wanneer je zoekt naar feitelijke kennis. Zodat je gaat voelen wat voor 
jou ware informatie is, die aansluit bij jouw ervaringen of in elk geval in 
resonantie aansluit met wie jij nu bent en waar je nu staat. Dat kan je alleen via 
voelen ervaren. Je voelt of de kennis die je tot je neemt ‘aanklikt’ op je gevoel, 
een overeenkomstige resonantie heeft.  
Het belang van feitelijke kennis in huis hebben acht ik heel hoog. En geldt om 
meerdere redenen en op verschillende vlakken. 
Het gaat niet alleen om mentale kennis, of om kennis mentaal te maken. Maar 
waar je geen achtergrondinformatie bestudeert, kun je je van alles op de mouw 
laten spelden. Door een ander, door jezelf, door energieën buiten je.  
Het kan je denkbeelden en daarmee waarnemingen en perspectieven kleuren, 
en kan daarmee bepalend zijn voor je groei.  
Wanneer werkelijke, feitelijke kennis ontbreekt, mis je een hoop aan 
bewustzijnsgroei. En heb je kans op de valkuil dat je verstrikt blijft zitten in de 
dualiteit matrix of om te verdwalen in je eigen onbewuste patronen en 
overtuigingen. Of in aangeleerde waarheden die bewust of onbewust verdraaid 
zijn en je dus niet werkelijk verder brengen in bewustzijnsgroei.  
 
Het valt me keer op keer op dat veel mensen geen gedegen achtergronden 
hebben en een stuk zelfstudie, dieper onderzoek en verdiepen in achtergronden 
laten liggen. Klakkeloos aannemen wat een ander zegt, wat er aangeleerd is, of 
wat je eigen mind of (on)bewustzijn je vertelt is nog geen gestaafde waarheid. 
Het is wellicht de waarheid of het perspectief van een ander, van een gewond 
deel in jezelf, een overtuiging uit een oud leven, of een aangeleerde aanname, 
afkomstig uit bepaalde ervaringen. Maar wie zegt dat het de waarheid is die 
werkelijk met jouw wezen resoneert?  
Dat kun je pas dieper onderzoeken wanneer je feitelijke kennis onder de loep 
van je bewustzijn legt. Door mentaal en voelend vermogen met elkaar te 
balanceren. Door niet één kant van je kunnen, maar beide kanten in te zetten.  
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Het zijn de twee Mysterie Wegen van het oude Egypte, de mannelijke en 
vrouwelijke weg, die beiden van belang zijn. Ook in het nu.  
Niet alleen ontwikkeling van het voelen, intuïtie, het openen, het ontvangen. 
Maar ook in kennis, praktische toepassing, onderscheid leren maken, je mind 
oprekken en nieuwe informatie tot je nemen. Het leven is een constante 
beweging van blijven groeien en ontdekken. Het is een voortdurende stroom 
van verandering en niet stilstaan.  
Kennis is dus ook een voortdurende stroming, evenals ons bewustzijn. Hoe meer 
we ons bewustzijn oprekken, hoe meer dieptelagen vrij komen, hoe meer 
onderzoek en ook weer balanceren tussen weten en voelen op die diepere lagen 
mogelijk en noodzakelijk is.  
 
Als het bijvoorbeeld gaat over healingen geven dan weten velen nog amper iets 
over welk orgaan waar zit, laat staan hoe het fysiek functioneert, waar elk 
chakra mee verbonden is en hoe het energetisch functioneert. Laat staan dat ze 
iets van psychologie, psychiatrie, ziektebeelden, pathologie, anatomie, sociale 
omgangsvormen, bedrijfsvoering, of wat dan ook afweten.  
Het is net of alles maar mag en kan op ‘spiritueel gebied’ en dat je je daar niet 
serieus in hoeft te scholen. Maar na een kleine cursus wel losgelaten wordt in de 
maatschappij en met anderen mag werken. 
In geen enkel 3D beroep werkt dat zo. Voor de meeste beroepen geldt een 
degelijke opleiding zodat achtergronden bekend zijn, een vak eigen gemaakt 
wordt, ervaring opgedaan wordt. En waar je met bijscholing en zelfstudie je 
zaakjes blijft onderhouden. Omdat je dient te blijven groeien. Hoe meer jij lesstof 
eigen hebt gemaakt, hoe meer ervaring jij zelf hebt opgedaan, des te diepere 
lagen van zowel kennis, weten als voelen omhoog zullen komen. 
 
 

Gebrek aan werkelijke kennis en het klakkeloos aannemen 
van informatie 
 
Vaak merk ik op dat het gebrek aan werkelijke kennis in ‘spiriwiri’ land helaas 
groot is. Er wordt veel gepapegaaid en halve of niet doorleefde waarheden 
worden gretig gekopieerd en rondgestrooid. Maar deze vinden ook gretig aftrek 
bij zoekende mensen.  
Waar maar veel mooie woorden aan gegeven wordt, namen van Lichtmeesters 
of andere grootse Goddelijke velden bijvoorbeeld, trekken makkelijk de 
aandacht en trekken volle zalen. 
Ook het klakkeloos aannemen van wat je ‘doorkrijgt’ zonder te verifiëren wat de 
bron ervan is en of die bron ook wel daadwerkelijk is wie die beweert te zijn, en 
of de informatie überhaupt iets wezenlijks qua inhoud bevat, is een veelvuldig 
voorkomend iets.  
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Daarnaast zie ik dat het doorkrijgen of voelen van stukjes informatie vaak 
persoonlijk gekleurd zijn met eigen denkbeelden, achtergronden en denkwijzen. 
En veelal meer vertellen over het (onder)bewustzijn van de persoon die het 
doorgeeft, die er woorden aan geeft, dan over de werkelijke inhoud van een 
boodschap of gechannelde lap tekst. Toch wordt hier door de meeste mensen 
totaal niet naar gekeken of zit hier geen bewustzijn op. Als het maar een 
positieve juichende boodschap is dat we zo goed bezig zijn en ons bewegen 
naar ons licht of dat we omringd worden door Lichthulp, neemt menigeen het 
graag klakkeloos aan. Want het is een positieve en hoopgevende boodschap. 
Maar hoe waar is deze? 
 
Ook gebeurd het vaak dat slechts mondjesmaat werkelijke informatie, 
achtergronden, inzicht, feeling met een doorleefde ervaring aanwezig is. Er 
wordt een term gelanceerd, neem bijvoorbeeld ‘Isis’ en iedereen denkt te weten 
en voelen wat die energie is, wat die energie doet, etc. Zoals bijvoorbeeld liefde, 
de moeder, hartenergie, bescherming, healing, etc. En toch zijn die ervaringen 
vaak gebaseerd op een gedachtengoed of beeld, vaak beperkt, wat ieder er zelf 
bij heeft of wat aangeleerd of aangepraat is door een ‘leraar’ of beperkte 
oppervlakkige informatie van internet. Want in dit voorbeeld is dit slechts het 
toplaagje aan kwaliteiten van het Isis veld, wat herkend, gekend en benoemd 
wordt. 
Ik zie dat in het Egyptische veld met name zo veel ontstaan. Iedereen kent wel 
Isis of Sekhmet. En heeft wel een beetje globaal en oppervlakkig idee wat deze 
energieën inhouden. Maar weinigen kunnen daadwerkelijk de dieptelagen en 
immense velden van informatie, functies en weerspiegelingen voelen die er echt 
achter liggen. Heel vaak zijn mensen afgestemd op slechts een heel globaal bijna 
armoedig beeld van wat ooit ergens eens gehoord of geleerd is.  
Maar feitelijke kennis ontbreekt.  
En soms is juist een stuk feitelijke kennis essentieel om echt de diepere lagen van 
bewustzijn van zo’n veld te kunnen betreden. 
Wanneer er geen achtergronden en of diepere kennis aanwezig is, blijf je dus op 
een oppervlakkig niveau hangen en komen er veelvuldig foutieve ideeën (en van 
daaruit gekleurde ervaringen) voort die helemaal niets meer met die werkelijke 
frequentie te maken hebben. 
Velen zijn ook een ster in het klakkeloos en onbewust aannemen van de eigen 
gedachtegang. En als deze niet bewust is of niet werkelijk ontwikkeld is met 
feitelijke kennis of diep doorleefde ervaring, blijven we dus ook op de 
oppervlakte ‘spiritueel groeien’… het is een soort surrogaat groei in feite. 
 
Wanneer er geen feitelijke, inhoudelijke of dieperliggende kennis aanwezig is, 
kun je je van alles op de mouw laten spelden. Geregeld zie ik dit ook op internet 
of uit verhalen in de praktijk voorbij komen, voorbeelden te veel om te 
benoemen. En ze beslaan alle vlakken en vormen van spiritualiteit.  
 


